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Protokół Nr IX/10/2025 

z  X sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 8 stycznia 2025 r. 

 

Sala narad Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Przybyło, powitał wszystkich 

zebranych. Następnie Przewodniczący stwierdził, że w sesji bierze udział 15 radnych (wszyscy 

radni), co stanowi quorum i Rada może podejmować wiążące uchwały.  

Pan Przewodniczący powiedział iż radni otrzymali zaproponowany porządek, zapytał czy ktoś 

chce wprowadzić zmiany do porządku obrad. W związku z tym że nikt nie zaproponował zmian 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołów z VIII i IX sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 

Miasto Rzeszów 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2025 

11. Podjęcie uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 2025 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 

2025 – 2036 

13. Wnioski i zapytania radnych 

14. Sprawy różne 

15. Zakończenie obrad 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołów z VIII i IX sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do 

protokołów, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołów z VIII i IX sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 
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„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

 Pan Przewodniczący powiedział, że w okresie międzysesyjnym uczestniczył w posiedzeniach 

Komisji Rewizyjnej oraz posiedzeniach innych komisji stałych Rady Gminy. Wszystkie te 

posiedzenia były związane z przygotowaniem budżetu Gminy na rok 2025. Ponadto był z 

wizytą domową u byłego sołtysa sołectwa Rakszawa-Kąty Pana Czesława Babiarza w celu 

złożenia podziękowania za pracę w poprzedniej kadencji sołtysa. Osoba ta nie uczestniczyła w 

sesji Rady Gminy, w czasie której uroczyście dziękowano ustępującym sołtysom. 

Przewodniczący  Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że w okresie międzysesyjnym spotkał się z Panią Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w Łańcucie w celu omówienia sprawy budowy ronda na Basakówce oraz planów 

remontowo-inwestycyjnych co do dróg powiatowych w roku 2025. Ponadto uczestniczył w 

spotkaniach opłatkowych w szkołach gminnych, turnieju Karate, orszaku Trzech Króli. Był 

również z wizytą u Pana Posła Gołojucha oraz Pana Starosty Krzysztonia w celu złożenia 

życzeń świąteczno-noworocznych.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy, o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta. Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, że ostatnia sesja Rady Gminy Rakszawa została zwołana w trybie 

nadzwyczajnym na wniosek Skarbnika Gminy i odbyła się w dniu 18 grudnia 2024 r. Na tej 

sesji została podjęta tylko jedna uchwała w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy 

Rakszawa na rok 2024. Uchwała ta została zrealizowana. 

Na wcześniejszej sesji Rady Gminy w dniu 3 grudnia 2024 r. zostały podjęte następujące 

uchwały: 

- uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 2024  w 

celu sporządzenia planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego gminy Rakszawa – 

uchwała jest w trakcie realizacji; 

- uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy – uchwała jest w trakcie 

realizacji; 

- dwie uchwały dotyczące pomocy społecznej, a w szczególności pierwsza uchwała dotycząca 

odpłatności za usługi opiekuńcze i druga uchwała dotycząca odpłatności za usługi sąsiedzkie – 

obie te uchwały zostały opublikowane w dzienniku urzędowym województwa podkarpackiego 

w dniu 13 grudnia 2024 r. W związku z potrzebą dokonania zmian obie te uchwały będą 

procedowane na następnej sesji Rady Gminy. 
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- uchwała w sprawie ekwiwalentu dla strażaków OSP za udział w akcjach ratowniczo-

gaśniczych – uchwała została opublikowana w dzienniku urzędowym województwa 

podkarpackiego w dniu 13 grudnia 2024 r. i jest w trakcie realizacji; 

- uchwała w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Łańcuckim w zakresie przejęcia od 

Powiatu zadania polegającego na letnim i zimowym utrzymaniu chodników przy drogach 

powiatowych z wyjątkiem budowy, remontów i modernizacji chodników – projekt 

Porozumienia w tej sprawie został już podpisany przez Wójta i odesłany do podpisu przez 

Starostę. 

- uchwała w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy na rok 2024 – uchwała została 

zrealizowana. 

 Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu. O przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. Wójt 

powiedział, że uchwała dotyczy przekazania Powiatowi Łańcuckiemu kwoty 30 tys. zł na 

remont chodnika przy drodze powiatowej w Węgliskach na odcinku od sklepu do Kościoła. 

Drugie 30 tys. zł dołoży Powiat Łańcucki, czyli w sumie na ten remont zostanie wydana kwota 

60 tys. złotych. Za te pieniądze Powiat naprawi ok. 400 mkw zniszczonego chodnika.  

Głos zabrał radny Piotr Frączek pytając Wójta czy jest projekt remontu tego chodnika i czy 

Gmina będzie miała wpływ na wybór wykonawcy remontu. Wywiązała się dyskusja w tej 

sprawie, w której wzięli udział radny Piotr Frączek, radny Arkadiusz Tama, radny Stanisław 

Piersiak oraz Pan Wójt i Pan Przewodniczący. Na koniec dyskusji Wójt zobowiązał się 

udostępnić radnym projekt remontu tego chodnika jak tylko będzie on gotowy. Powiedział też, 

że aby domagać się dokumentacji ze strony Powiatu muszą być zabezpieczone pieniądze na 

remont. Jeśli chodzi zaś o wybór wykonawcy remontu to dokonuje go Powiat Łańcucki. Gmina 

ma jednak zabezpieczenie jakości prac remontowych, gdyż będzie podpisane stosowne 

Porozumienie w tej sprawie.   

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi,  zamknął dyskusję, odczytał treść 

uchwały, po czym poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę 

Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Podjęta uchwała będzie miała Nr X/56/25 Rady Gminy Rakszawa z dnia 8 stycznia 2025 roku 

w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu.  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu.  

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. Pan Wójt 

powiedział, że uchwała dotyczy przekazania Powiatowi Łańcuckiemu kwoty 80 tys. złotych na 

opracowanie dokumentacji projektowej przebudowy mostu na drodze powiatowej koło Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Rakszawie. Powiat zobowiązał się przeznaczyć drugie 80 tys. złotych na 
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przygotowanie dokumentacji tej inwestycji, czyli w sumie będzie zabezpieczona kwota 160 tys. 

złotych. Inwestycja obejmie nie tylko przebudowę mostu, ale także zwiększenie jego nośności 

oraz wykonanie chodników w okolicy mostu. Powiat zobowiązał się przygotować 

dokumentację projektową tej inwestycji pod warunkiem partycypacji w kosztach przez Urząd 

Gminy w Rakszawie. 

Głos zabrał radny Piotr Frączek, który zapytał czy Gmina będzie miała wpływ na wybór 

koncepcji przebudowy mostu oraz czy nowy most będzie miał większy tonaż tzn. nośność. W 

odpowiedzi Pan Wójt wyjaśnił, że Gmina będzie miała realny wpływ na wybór koncepcji 

przebudowy mostu. Powiat zobowiązał się do konsultowania tej sprawy z Gminą. Inwestycja 

zakłada zwiększenie nośności mostu, tak aby mogły jeździć po nim cięższe samochody 

ciężarowe. Ponadto przebudowany zostanie przystanek autobusowy w okolicy mostu oraz będą 

wyremontowane chodniki w tej okolicy.   

Przewodniczący zapytał, czy radni chcą jeszcze zabrać głos w temacie tej uchwały, w  związku 

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, odczytał treść uchwały, po czym poddał 

pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu.  

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                               

tj. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 

Miasto Rzeszów. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta, który oddał głos Pani 

Skarbnik. Pani Skarbnik powiedziała, że uchwała dotyczy przekazania gminie miejskiej 

Rzeszów kwoty 5000 zł na pokrycie kosztów pobytu w Izbie Wytrzeźwień w Rzeszowie 

mieszkańców gminy Rakszawa. Dodała, że takie Porozumienia są podpisywane corocznie. 

Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały. W  związku z tym, 

że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, odczytał treść uchwały, po czym poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto 

Rzeszów. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany.  

Podjęta uchwała będzie miała Nr X/58/25 Rady Gminy Rakszawa z dnia 8 stycznia 2025 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów. 

 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2025. Przewodniczący poprosił o przybliżenie tematu Pana Wójta, który oddał głos Pani 

Sekretarz. Pani Sekretarz powiedziała, że w roku 2025 będzie jeden program gminny, który 

obejmie zarówno przeciwdziałanie alkoholizmowi jak i przeciwdziałanie narkomanii. W 

poprzednich latach były to osobne programy. Pani Sekretarz oddała głos przedstawicielowi 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Rakszawie Panu Pawłowi 

Bolesławskiemu. Pan Paweł powiedział, że połączenie w/w programów w jeden jest 
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uzasadnione tym, że oba te programy się uzupełniają. Następnie omówił zmiany w programie 

w stosunku do roku poprzedniego. Powiedział, że w roku 2025 wzrosły dochody przeznaczone 

na realizację Programu, który do tej pory był finansowany głównie z opłat za zezwolenia na 

sprzedaż napojów alkoholowych. Od roku 2025 Gmina będzie mieć również dochody z tytułu 

podatku od tzw. małpek. Jest to nowy podatek z tytułu wprowadzania do obrotu napojów 

alkoholowych w opakowaniach nie przekraczających 300 ml alkoholu. Gmina dostanie z tego 

tytułu 50% wpływów, zaś drugie 50% wpływów otrzyma Narodowy Fundusz Zdrowia. 

Reasumując dochody Gminy przeznaczone na realizację w/w Programu wzrastają z kwoty 88 

tys. w roku 2024 do kwoty ponad 126 tys. w roku 2025. Środki te zostaną wydatkowane na 

zadania zapisane w preliminarzu wydatków (pkt. dziewiąty GPPiRPA na rok 2025).  

Większość pieniędzy tj. ponad 124 tys. złotych zostanie wydatkowana na profilaktykę i 

przeciwdziałanie alkoholizmowi, gdyż jest to główny problem społeczny. Na przeciwdziałanie 

narkomanii przeznaczono kwotę 2 tys. złotych. Najważniejsze pozycje wydatków z Programu 

to: 

- wydatki na wynagrodzenia członków GKRPA -  kwota 30 tys. zł; 

- wydatki na szkolenia członków GKRPA  - kwota 3 tys. zł 

- wydatki na opłaty i koszty sądowe oraz wynagrodzenia biegłych sądowych – kwota 5 tys. zł; 

- wydatki na realizację profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej skierowanej do 

dzieci, młodzieży, nauczycieli i rodziców m.in. poprzez realizację konkursów plastycznych i 

literackich,  pomoc dla dzieci z rodzin najuboższych i zagrożonych patologią, upowszechnianie 

kultury fizycznej i sportu, wspieranie zespołów sportowych z terenu gminy Rakszawa, nagrody 

dla dzieci i młodzieży szkolnej za udział w konkursach profilaktycznych i sportowych, 

dofinansowanie działań na rzecz środowiska lokalnego – łącznie kwota 86 781 zł; 

- wydatki na przeciwdziałanie narkomanii – kwota 2000 zł 

Ogółem wydatki na cały Program – 126 781 zł 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz i Panu Pawłowi za omówienie 

GPPiRPA na rok 2025 i  zapytał, czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały. W  związku 

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, odczytał treść uchwały, po czym poddał 

pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała będzie miała Nr X/59/25 Rady Gminy Rakszawa z dnia 8 stycznia 2025 roku 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany.  

Przewodniczący ogłosił 15 - minutową przerwę o obradach Rady. 

 

Ad. 11 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku 

obrad tj.  podjęcie uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 2025 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały budżetowej gminy Rakszawa na rok 2025. Po 

zakończeniu tej czynności Przewodniczący przystąpił do zbierania opinii stałych Komisji Rady 

w przedmiocie projektu budżetu. Najpierw oddał głos Przewodniczącemu Komisji Społecznej 

radnemu Henrykowi Plisiowi prosząc o przedstawienie opinii tej Komisji. Przewodniczący 

Komisji Społecznej powiedział, że Komisja Społeczna na posiedzeniu w dniu 29 listopada 2024 

r. pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy Rakszawa na rok 2025 z jednym 

zastrzeżeniem. Mianowicie Komisja proponuje zmniejszenie dotacji podmiotowej dla GOKiC 

w Rakszawie na wydatki bieżące o kwotę 100 tys. złotych i przeznaczenie tych pieniędzy na 

remont budynku GOKiC.  
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Następnie głos zabrał radny Radosław Wilczek Przewodniczący Komisji Gospodarczej 

informując, że Komisja Gospodarcza na posiedzeniu w dniu 29 listopada 2024 r. pozytywnie 

zaopiniowała projekt budżetu Gminy Rakszawa na rok 2025. 

Z kolei głos zabrała radna Edyta Babiarz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady. 

Poinformowała, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniach w dniach: 29 listopada oraz 4 grudnia 

2024 r. pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy Rakszawa na rok 2025 z jednym 

zastrzeżeniem. Mianowicie Komisja wnioskuje o zmniejszenie dotacji podmiotowej dla 

GOKiC w Rakszawie na wydatki bieżące o kwotę 100 tys. złotych i przeznaczenie tych 

pieniędzy na następujące zadania: 

- remont drogi powiatowej na odcinku od Ośrodka Zdrowia do tzw. Stawów  - kwota 50 tys. 

zł; 

- montaż piłkochwytów na boisku sportowym w Wydrzu – kwota 30 tys. zł; 

- remont drogi gminnej Wydrze-Kąty Wydrzańskie – kwota 20 tys. zł. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała również, że na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej w dniu 4 grudnia 2024 r. głosowany był także wniosek mniejszości o inne 

przeznaczenie kwoty 100 tys. wynikającej ze zmniejszenia dotacji dla GOKiC, a mianowicie 

na remont budynku GOKiC. Wniosek ten jednak nie uzyskał wymaganej większości głosów. 

Po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady Przewodniczący Rady odczytał opinię Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 5 grudnia 2024 r. w 

przedmiocie przedłożonego projektu uchwały budżetowej gm. Rakszawa na rok 2025. RIO w 

Rzeszowie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gm. Rakszawa na rok 2025 z jedną uwagą 

zawartą w punkcie czwartym uzasadnienia opinii. W tym miejscu Przewodniczący oddał głos 

Pani Skarbnik, aby wyjaśniła czego dotyczy uwaga RIO w Rzeszowie zapisana w punkcie 

czwartym. Pani Skarbnik powiedziała, że rzecz dotyczy przeznaczenia kwoty 444 tys. złotych 

zapisanej w par. 6 projektu uchwały budżetowej. Zapisano tam, że kwota ta jest przeznaczona 

na spłatę zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek długoterminowych zaciągniętych w latach 

poprzednich.  Zdaniem RIO w Rzeszowie przejściowy deficyt budżetu Gminy należy 

finansować kredytem krótkoterminowym a nie długoterminowym.  

Przewodniczący podziękował Pani Skarbnik i oddał głos Panu Wójtowi. Pan Wójt powiedział, 

że ma informację z Zarządu Dróg Powiatowych w Łańcucie, że w roku 2025 nie planują 

remontu drogi powiatowej na odcinku od Ośrodka Zdrowia w Rakszawie do Urzędu Gminy, w 

związku z czym nie ma sensu, aby Gmina planowała środki na tę inwestycję. Będzie robiony 

natomiast remont cząstkowy tej drogi, który sfinansuje w całości Powiat. Odnośnie 

piłkochwytów na boisku sportowym w Wydrzu od strony Cmentarza Parafialnego to jest za 

wcześnie na podejmowanie decyzji o przeznaczenie pieniędzy na podwyższenie ogrodzenia. 

Wymaga to konsultacji z Parafią w Wydrzu. Jeśli chodzi zaś o remont drogi gminnej Wydrze-

Katy Wydrzańskie na odcinku ok. 700 metrów to  jest to droga o nieuregulowanym stanie 

prawnym. Najpierw trzeba uregulować stan prawny tej drogi, aby później móc przystąpić do 

jej remontu. Pan Wójt poinformował radnych, że obecnie jest tzw. specustawa drogowa, która 

pozwala uregulować stan prawny dróg gminnych na mocy decyzji administracyjnej Starosty 

zamiast długotrwałej procedury sądowej. Zaproponował, aby te 100 tys. złotych przeznaczyć 

w całości na regulację stanu prawnego dróg gminnych na terenie naszej Gminy.  

Głos zabrał radny Piotr Frączek ustosunkowując się do autopoprawek zawnioskowanych przez 

Komisje Rady oraz Wójta. Radny poparł wnioski Komisji Rewizyjnej, aby kwotę 100 tys. 

przeznaczyć na w/w cele, a nie na regulację stanu prawnego dróg gminnych. Wywiązała się 

dyskusja w tej sprawie, w której wzięli udział Pan Wójt oraz radny Piotr Frączek. Każdy z 

dyskutantów pozostał jednak przy swoim stanowisku. 

Przewodniczący Rady zarządził kilkunastominutową przerwę w obradach Rady.   

Po przerwie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Pan Grzegorz Babiarz, który odniósł się do 

zarzutu radnego Piotra Frączka, że wnioski Komisji Rewizyjnej trafiają do kosza. Powiedział, 

że jest to nieprawda i że czuje się zniesmaczony tą całą sytuacją w Komisji Rewizyjnej.  
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Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Edyta Babiarz, która powiedziała, że 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy Rakszawa na rok 2025 z 

jedną poprawką dotyczącą zmniejszenia dotacji dla GOKiC o kwotę 100 tys. zł. Spór dotyczy 

przeznaczenia tej kwoty na różne cele.  

Głos zabrał radny Stanisław Piersiak pytając Pana Wójta co się stało z petycją mieszkańców 

Wydrza w sprawie remontów dróg w tym sołectwie. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, 

że ta petycja nie zaginęła. Ma ją nawet przy sobie na sesji, ale takich petycji jest kilka a on musi 

myśleć o całej Gminie. Podtrzymał swój wniosek o przeznaczenie kwoty 100 tys. złotych na 

regulację stanu prawnego dróg gminnych. 

Głos zabrał radny Stanisław Piersiak, który powiedział, że jest zdziwiony brakiem rozpatrzenia 

petycji mieszkańców Wydrza. Jego zdaniem po to są komisje stałe Rady, aby zajmowały się 

między innymi opiniowaniem petycji składanych przez mieszkańców, co w przypadku tej 

petycji nie miało miejsca. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który poparł wniosek Pana Wójta o przeznaczenie kwoty 

100 tys. złotych na regulację stanu prawnego dróg gminnych. Jednocześnie zaapelował do 

radnego Frączka, aby nie dzielił radnych wg komitetów wyborczych, bo Gmina jest jedna. 

Powiedział, że widzi potrzebę montażu piłkochwytów na boisku w Wydrzu, ale regulacja stanu 

prawnego dróg gminnych jest ważniejsza. Wniosek ten został poparty przez radnego Dariusza 

Pokrzywę, który powiedział, że bez regulacji stanu prawnego drogi gminnej nie można tam 

zrobić żadnej modernizacji. Taka sytuacja miała miejsce m.in. w Kątach Rakszawskich. 

Głos zabrał radny Piotr Frączek, który zobowiązał się poprzeć budżet jeśli Gmina wykonana 

piłkochwyty na boisku w Wydrzu. Nie musi to być już teraz, ale przynajmniej w ciągu roku 

budżetowego.  

Przewodniczący Rady zakończył dyskusję w sprawie autopoprawki Wójta do budżetu Gminy 

na rok 2025. Poprosił Panią obsługującą Radę o przygotowanie autopoprawki na piśmie, a 

następnie zarządził głosowanie nad autopoprawką do budżetu polegającą za zmniejszeniu 

dotacji podmiotowej dla GOKiC o kwotę 100 tys. i przeznaczenie tej kwoty na regulację stanu 

prawnego dróg gminnych.   

   

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 2 

Przewodniczący Rady Gminy podsumował wynik głosowania uznając autopoprawkę za 

przyjętą. 

Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad całą uchwałą budżetową gminy Rakszawa 

na rok 2025 z uwzględnieniem przyjętej wcześniej autopoprawki.  

  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 2 

Przewodniczący Rady Gminy podsumował wynik głosowania uznając uchwałę budżetową za 

przyjętą. Podjęta uchwała będzie miała Nr X/60/25 Rady Gminy Rakszawa z dnia 8 stycznia 

2025 roku w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Rakszawa na rok 2025. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 

2025 – 2036 
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Przewodniczący Rady odczytał opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie z dnia 5 grudnia 2024 r. w przedmiocie przedłożonego projektu uchwały w 

sprawie wieloletniej prognozy budżetowej Gminy Rakszawa na lata 2025-2036. RIO w 

Rzeszowie pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały.  

Przewodniczący Rady oddał głos Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Rady Pani Edycie 

Babiarz. Przewodnicząca Komisji powiedziała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 4 grudnia 

2024 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Rakszawa na lata 2025 – 2036 uwzględniając wartości matematyczne, które wynikają 

z uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 2025.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w przedmiocie WPF-u. W związku z tym, że nikt z 

radnych nie zabrał głosu zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy budżetowej Gminy Rakszawa na lata 2025-2036. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 2 

Przewodniczący Rady Gminy podsumował wynik głosowania uznając uchwałę w sprawie 

WPF-u za przyjętą. Podjęta uchwała będzie miała Nr X/61/25 Rady Gminy Rakszawa z dnia 8 

stycznia 2025 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2025-

2036. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dwunasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad tj. 

wnioski i zapytania radnych. 

Głos zabrała radna Marzena Janas-Piwińska, która zawnioskowała do Pana Wójta, aby w 

projekcie budżetu na rok 2026 zapisał remonty następujących dróg powiatowych; 

a) remont drogi powiatowej na odcinku od Ośrodka Zdrowia do Urzędu Gminy, a nawet dalej 

do tzw. Stawów; 

b) budowa chodnika przy drodze powiatowej od Ośrodka Zdrowia w Rakszawie w stronę 

Węglisk. 

W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że radny Grzegorz Babiarz już wcześniej zgłaszał 

potrzebę budowy chodnika przy drodze powiatowej na odcinku od Ośrodka Zdrowia w stronę 

Węglisk oraz potrzebę budowy przejścia dla pieszych w okolicy skrzyżowania dróg w tamtym 

rejonie.  Powiedział, że będzie rozmawiał z Panią Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w 

Łańcucie w tej sprawie. Obiecał, że będzie naciskał, aby te odcinki dróg, chodnik i przejście 

dla pieszych zostały przewidziane do wykonania w 2026 roku. 

Głos zabrał radny Bogdan Kłosowski, który zawnioskował o wykonanie chodnika przy drodze 

powiatowej na Nowych Polach, a szczególnie na odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową 

Rakszawa-Sokołów Młp w stronę Brzózy Stadnickiej pod tzw. górką. W odpowiedzi Pan Wójt 

przyjął wniosek, ale powiedział, że realizacja tego chodnika wymaga znalezienia dodatkowych 

środków, których na razie brak.  

Głos zabrał radny Dariusz Pokrzywa, który zawnioskował o budowę chodnika w Rakszawie-

Mościnach koło przystanku autobusowego. W odpowiedzi Pan Wójt powiedział, że w sprawie 

zgłoszonych wniosków dotyczących budowy chodników powinna się zebrać Komisja 

Gospodarcza i wypowiedzieć na ten temat. 
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Głos zabrała radna Marzena Janas-Piwińska, która przypomniała, że na ostatniej sesji Rady 

Gminy w 2024 roku zostały wprowadzone zmiany w budżecie Gminy na rok 2024 z 

przeznaczeniem dodatkowych funduszy na remonty. W związku z powyższym radna uważa, że 

są pieniądze na budowę chodników czy tez remonty dróg. W odpowiedzi Pan Wójt wyjaśnił, 

że te dodatkowe pieniądze zostały przeznaczone na termomodernizacje szkół podstawowych 

nr 1 i nr 2, a dokładnie na tzw. wkład własny do projektów unijnych. Obiecał, że jeżeli po 

rozstrzygnięciu przetargu będą jakieś oszczędności to przeznaczy je na remonty dróg 

gminnych.  

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzynasty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. sprawy różne.  

Głos zabrał radny Grzegorz Babiarz, który zapytał radnego Piotra Frączka, czy w poprzedniej 

kadencji Rady Gminy zapoznał się z planem budowy stadionu sportowego w Rakszawie. W 

odpowiedzi radny Piotr Frączek powiedział, że nie pamięta, gdyż nie uczestniczył we 

wszystkich posiedzeniach Komisji Gospodarczej w poprzedniej kadencji Rady. Dodał, że 

należy o to zapytać przewodniczących komisji z poprzedniej kadencji Rady. 

Przewodniczący Rady oddał głos sołtysowi sołectwa Wydrze Panu Marcinowi Mierzwie. 

Sołtys zapytał, czy w budżecie Gminy na rok 2025 są przewidziane jakiekolwiek inwestycje w 

sołectwie Wydrze. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że będzie robiona regulacja stanu 

prawnego dróg gminnych w całej Gminie, w tym też w Wydrzu, a także będą montowane tzw. 

piłkochwyty wzdłuż ogrodzenia boiska sportowego w Wydrzu od strony cmentarza. Wywiązała 

się dyskusja pomiędzy Wójtem s Sołtysem w sprawie remontów dróg w Wydrzu w 2025 roku. 

Sołtys zawnioskował, aby dokończyć remont drogi na tzw. Morgi w Wydrzu na odcinku ok.120 

metrów. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że będzie to możliwe w kolejnych latach 

budżetowych. 

Głos zabrał radny Bogdan Kłosowski pytając czy będzie obiecana obniżka podatków w Gminie 

w roku 2025. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że nie było podwyżki podatków. 

Zważywszy na inflację, która wynosi obecnie ok. 5%, to mamy realnie obniżkę podatków 

gminnych w tej wysokości. 

Głos zabrał radny Henryk Pliś, który poprosił Wójta o zajęcie się sprawą ścieżki rowerowej z 

Potoka do Rakszawy, a także sprawą wymiany tablicy informacyjnej w Potoku oraz 

zamontowania nowych punktów oświetlenia ulicznego w Potoku.  Pan Wójt obiecał, że 

zainteresuje się tymi sprawami i udzieli informacji na następnej sesji Rady. 

Głos zabrał radny Marcin Bardjan. Zapytał Wójta o tzw. GPZ-y czyli Główne Punkty Zasilania. 

W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że w tej sprawie jest już złożony wniosek o 

dofinansowanie przedsięwzięcia ze środków unijnych. Wybrane zostało miejsce na GPZ, jest 

zrobiony projekt techniczny, ale na razie nie ma finansowania tego Projektu. 

Głos zabrał radny Stanisław Piersiak pytając Wójta o sprawę planu ogólnego 

zagospodarowania przestrzennego Gminy, a w szczególności o termin jego sporządzenia oraz 

warunki zabudowy w przyszłości po uchwaleniu planu. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, 

że termin uchwalenia tego planu to koniec roku 2025, zaś co do warunków zabudowy po 

uchwalenia planu wypowie się na następnej sesji Rady, gdyż nie zna szczegółów. 

Pan Przewodniczący poinformował radnych, że przygotował plan pracy Rady Gminy na rok 

2025 i roześle go radnym drogą elektroniczną. W tym planie są przewidziane też dyskusje na 

temat realizowanych przez Gminę inwestycji.  
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Głos zabrał radny Bogdan Kłosowski pytając o sprawę sprzedaży działki gminnej w Potoku. 

Radny chce wiedzieć co się dzieje z tą działką. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że 

inwestor chce, aby Gmina doprowadziła do działki wodę i kanalizację. Gmina zgodziła się na 

to mając na uwadze dobrą współpracę z inwestorem. Jeśli chodzi zaś o zamiary inwestora, to 

Wójt nie ma wiedzy o tym,  co on tam zamierza wybudować. Dopiero jak inwestor wystąpi do 

Gminy o warunki zabudowy to Gmina będzie wiedziała co tam powstanie. Do tej sprawy 

nawiązał również radny Piotr Frączek pytając czy inwestor wystąpił o decyzję środowiskową 

co do tej inwestycji. Radny zawnioskował o zaproszenie inwestora na sesję Rady Gminy w celu 

zapoznania mieszkańców z jego zamierzeniami. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że 

wniosek o wydanie decyzji środowiskowej w tej sprawie wpłynął, jednak wniosek ten miał 

braki formalne i został zwrócony do uzupełnienia. Inwestor dnia dzisiejszego nie uzupełnił 

wniosku o wydanie decyzji środowiskowej. Co do zaproszenia inwestora na sesję Rady to Wójt 

jest sceptycznie nastawiony, gdyż w ubiegłym roku była próba spotkania się z inwestorem ze 

strony Przewodniczącego Rady i skończyła się negatywnie. Inwestor nie chce spotykać się ani 

z radnymi ani z mieszkańcami. Do dyskusji włączył się radny Stanisław Piersiak pytając o plan 

zagospodarowania przestrzennego dla działki tego inwestora. W tym momencie 

Przewodniczący Rady ogłosił kilka minut przerwy w obradach Rady informując, że po przerwie 

sesję będzie prowadził jego Zastępca Pan Grzegorz Babiarz. 

Po przerwie Wiceprzewodniczący Rady Pan Grzegorz Babiarz oddał głos Panu Wójtowi. Wójt 

wrócił do sprawy przeznaczenia działki w Potoku. Zaproponował, aby radny Piersiak 

sformułował zapytanie na piśmie, to zapozna się szczegółowo ze sprawą i ustosunkuje się do 

niej. Wójt podkreślił, że wybór koncepcji zagospodarowania w tej okolicy jest sprawą bardzo 

poważną. Wymaga dokładnego zapoznania się ze sprawą i podjęcia odpowiedzialnej decyzji. 

W chwili obecnej nie wiadomo jeszcze co dalej z tą inwestycją zrobić. Sprawa będzie jeszcze 

wielokrotnie omawiana na kolejnych sesjach Rady. 

 Głos zabrał radny Bogdan Kłosowski pytając o sprawę wywozu odpadów komunalnych z 

terenu Gminy w 2025 roku, a w szczególności czy jest już rozstrzygnięty przetarg na wybór 

wykonawcy. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że Gmina wybrała już wykonawcę usługi 

wywozu odpadów komunalnych w 2025 roku. Jest to ta sama firma co w roku ubiegłym czyli 

MZK Leżajsk we współpracy z naszą spółką „ENERGOKOM”.  

Wiceprzewodniczący Rady skierował zapytanie do radnego Piotra Frączka o możliwość 

zamontowania ekranów akustycznych na tyłach browaru VAN-PUR w Rakszawie, tak aby 

światła samochodów ciężarowych tzw. TIR-ów nie oślepiały mieszkańców pobliskich domów. 

Radny Frączek odpowiedział, że pytanie należy skierować do kierownictwa Browaru, a nie do 

niego osobiście.  

Wiceprzewodniczący zapytał radnych czy chcą jeszcze zabrać głos. W związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu Wiceprzewodniczący Rady Gminy uznał punkt czternasty porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 15  

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy zamknął X sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 900 do godz. 1240.   

 

Protokołował: Paweł Bolesławski 

 

   

Zatwierdził: 
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Paweł Przybyło 

Przewodniczący Rady Gminy 


